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Mégsem kell bezárni a Kitartást
Ismét a megszűnés veszélye fenyegette a sérült gyerekeket ellátó központot

H A J N A L  C S I L L A

H étfő délig azzal a bizonyta-
lansággal éltek Marosvá-
sárhely legrégebbi szociális 

szervezetének, az Alpha Transilvana 
Alapítvány Kitartás Nappali Foglal-

koztató Központjának alkal-
mazottai, hogy februártól 
kénytelenek lesznek felfüg-
geszteni a munkát, mert nem 
kapták meg az anyagi támo-
gatást a polgármesteri hiva-

tal szociális igazgatóságától. 
Az alapítvány elnöke, Alexandru 
Lupșa a Facebookon számolt be a ki-
alakult helyzetről, és segítséget kért 
a marosvásárhelyi vállalkozóktól. 
Az alapítvány és a szociális osztály 
vezetősége hétfő délben ült le tár-

gyalni, és találtak megoldást. Ismét 
megmenekült a központ, amely több 
súlyosan sérült gyereknek adja meg 
azt, ami egy egészséges gyerek szá-
mára az élet természetes velejárója: 
biztonságos fejlesztés gondoskodó 
környezetben. Jelenleg ez az egyet-
len ilyen jellegű szervezet Marosvá-
sárhelyen, de már többször kerültek 
hasonlóan bizonytalan helyzetbe az 
elmúlt években.

A helyi szociális háló sosem mű-
ködött gördülékenyen, hol a köz-
igazgatás, hol pedig a költségvetés 
útvesztőiben akadt el a támogatá-
suk. Az Alpha Transilvana Alapít-
vány Kitartás központja olyan gye-
rekeket lát el, akik minden egyes 
foglalkozás után egy kis lépéssel 
közelebb kerülnek ahhoz, hogy 
önállóbb életet éljenek és képesek 
legyenek egyedül járni, enni vagy 

minimális szinten kommunikálni. 
A családokban pedig fenntartja a 
„normális” élethez fűzött reményt, 
de főként azért van jelentősége a 
szervezetnek, mert a részvevők 
számára a megyében nincs más 
kedvezményes alternatíva a sérült 
gyerekek fejlesztésére.

A közösségi oldalon kért 
segítséget

Alexandru Lupșa marosvásárhelyi 
orvos, az alapítvány elnöke múlt hét 
végén közzétett Facebook-bejegyzé-
sében arra kért mindenkit, hogy le-
hetősége szerint segítsen az alapít-
ványon, különben februártól anyagi 
támogatás hiányában be kell zárni a 
szervezet Kitartás nevű központját. 
Az alkalmazottak január 16-án hiva-
talos értesítést is kaptak arról, hogy 
pénzügyi fenntarthatatlanság miatt 
megszűnik a munkájuk. A központ 
megszűnése kilenc munkatársat 
érintett volna, illetve tizenkét csalá-

dot, akiknek súlyosan sérült gyere-
kei a napi gondozáson túl (reggelente 
utánuk mentek a központ munkatár-
sai, meleg ételt kaptak, ott alhattak, 
és délután hazavitték őket) gyógype-
dagógia, kinetoterápia és ergoterápia 
segítségével fejlődhetnek.

Túl nagy költséget jelent, 
túl kevés eredménnyel

„Amennyiben a következő egy-két 
hétben semmi nem történik, febru-
ár elsejétől a polgármesteri hivatal 
szociális igazgatóságával leszerző-
dött tevékenység megszűnik. Csak a 
részt vevő családok közvetlen fi nan-
szírozásával folytathatjuk a szolgál-
tatásokat, ugyanazon az áron, mint 
amellyel a város szociális igazgató-
sága indokolatlanul nem tisztelt meg 
bennünket. Arra kérünk minden ma-
rosvásárhelyi vállalkozást, amely 
segíteni akar ezeken a családokon, 
hogy tegye meg” – írja az alapítvány 
elnöke. Felhívásában kitér arra is, 

hogy a szociális igazgatóság válasza 
a pénzügyi bizottság előtt az volt: a 
központ munkája túl nagy költséget 
jelent, túl kevés eredménnyel. „An-
nak ellenére, hogy a kérelmezett 
költség megfelel a tavaly februárban 
javasolt minimális költségszintnek 
vagy a jelenlegi kormány által 2020-
ra javasolt költségeknek, ugyanak-
kor az alapítvány is hozzájárul a ki-
adásokhoz 25–30 százalékkal” – írja 
Alexandru Lupșa. A polgármesteri 
hivatal sajtószóvivője, Cosmin Bla-
ga megkeresésünkre elmondta, ta-
láltak megoldást, nem kell bezárni 
februártól a központot, megígérték, 
hogy a szociális igazgatóság tovább-
ra is folyósítja a szerződésbe foglalt 
összeget, amely a költségvetés meg-
szavazásánál akadt el.

A Vrancea sétányon működő 
Alpha Transilvana Alapítvány 
reggelente saját járművén 
hozza be a központba a sérült 
gyerekeket
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H I R D E T É S

B A R A B Á S  O R S O L Y A

Közel két évbe telt, amíg minden en-
gedélyt be tudtak szerezni ahhoz, 

hogy elkezdhessék a Mun-
kás Szent József-plébánia 
épületében működő óvoda 
bővítését. Portik-Hegyi Kele-
men főesperes-plébános ér-
deklődésünkre elmondta, a 
magyar kormány óvodaépítő 

programjának köszönhetően 
húszmillió forintot kaptak, amiből 

felújítják a régi iskola épületét, ahol 
jelenleg a plébánia és az óvoda műkö-
dik. A munkálatok során a három meg-
lévő termet átalakítják és egy újabbat is 
megépítenek, hogy két csoportban tud-
janak tanulni a gyermekek. Jelenleg 
egy csoportba huszonkét óvodás jár. 
„Nem titkolt szándékunk, hogy ebből 
idővel katolikus óvodát alakítsunk ki” 
– mondta Korom Imre, a Munkás Szent
József-templom plébánosa.

A felszegi gyermekek a templom 
melletti kis játszóteret is szívesen 
használják, hiszen nincs más szabad 
tér számukra a környéken. „Öröm 

számomra, hogy élettel töltik meg 
a templom körüli területet. Érdekes 
élmény volt, amikor láttam, hogy a 
templomban bújócskáznak: mivel 
mindig nyitva van, az egyik gyermek 
a gyóntatószékben bújt el. Meg is kér-
dezte tőlem, papbácsi, bűnt követtem 
el, hogy a gyóntatószékben bújtam el? 
Nem – mondtam –, így kell kezdeni, 
annak idején, én is így kezdtem” – me-
sélte a plébános. Korom Imre a további 
tervekről elárulta, hogy már a temp-
lomépítést követően megfogalmazó-
dott az elképzelés egy harangtorony 
megépítésére. „Huszonhárom méter 
magas tornyot szeretnénk, benne a 
harangokkal. Bízunk a sok jó ember 
segítőkészségében, és hogy sikeresen 
tudunk pályázni, hogy az elkészült 
terveket minél előbb kivitelezhessük.”

Ahol a templomban bújócskáznak a gyermekek
• Kibővítik a Gyergyószentmiklós felszegi részén
2018 őszén indított óvodát, hogy két csoportban jár-
hassanak a gyermekek.

• Mégsem kényszerül arra a marosvásárhelyi Alpha
Transilvana Alapítvány, hogy bezárja a súlyosan sérült
gyerekeket ellátó központját. A szervezet elnöke, Alexand-
ru Lupșa korábban a Facebookon számolt be arról, hogy
a polgármesteri hivatal szociális igazgatósága nem utalt
támogatást az alapítványnak, hétfőn azonban az említett
igazgatóság megígérte, hogy megoldja a helyzetet.




